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Pedagogická fakulta MU  Zápisy ze zasedání AS PdF MU – ak. r. 2023/2024 

Č. j. MU-IS/59583/2024/2305136/PdF-1 

 

Zápis ze 4. zasedání AS PdF MU 

ze dne úterý 13. února 2024 

(od 14:00, Konferenční a relaxační místnost RUV) 

 

Přítomni: 

Komora akademických pracovníků:  Studentská komora:    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 (přítomno celkem 18 senátorek a senátorů) 

 

Omluveni: 

 

 

 

 

Hosté:  

 

 

Zapisovatel: 

Mgr. David Košatka

doc. RNDr. Jaroslav Beránek, CSc.  

doc. Mgr. Jana Kratochvílová, Ph.D.  

Mgr. Martin Vrubel, Ph.D.  

doc. Mgr. Petr Hala, Ph.D. et Ph.D. 

doc. Mgr. Petr Najvar, Ph.D. 

Mgr. Iva Frýzová 

Mgr. Jiří Mihola, Ph.D. 

Mgr. Petr Kamenický, Ph.D. 

Mgr. Jiří Šibor, Ph.D.  

Mgr. Anastasija Sokolova, Ph.D.  

 

 

 

Mgr. Miroslav Jurčík 

Mgr. David Košatka 

Mgr. Bc. Dominik Levíček  

Bc. Vojtěch Antoš  

Michaela Skalníková 

Mgr. Pavla Žáková 

Bc. Ondřej Voráč  

Nela Chalupová  

 

 

 

 

 

 

doc. PhDr. Mgr. Simona Koryčánková, Ph.D. 

Ph.D. doc. Mgr. Tomáš Káňa, Ph.D. 

Mgr. Petra Vystrčilová, Ph.D. 

doc. Mgr. Tomáš Káňa, Ph.D.  

prof. PhDr. Tomáš Janík, Ph.D., M.Ed. 

RNDr. Hana Svobodová, Ph.D. 

Mgr. et Mgr. Marek Lollok, Ph.D. 

Ing. Šárka Kvizdová 

Mgr. Jan Šplíchal 

 

doc. Mgr. Martin Adam, Ph.D. 

PhDr. Mgr. Dana Zámečníková, Ph.D. 

  

 

 

Dominik Justin Zelinka 

Karel Frnka  

Mgr. Pavel Sochor, Ph.D. 
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Návrh programu zasedání senátu: 

 

1. Schválení programu zasedání 

2. Schválení zápisu z 3. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2023/2024 

3. Vyjádření děkanky k bezpečnostním opatřením v souvislosti s událostmi na FF UK 21. 

12. 2023 a během DOD 27. 1. 2024 na PdF MU 

4. Doplnění členek/členů Disciplinární komise PdF MU 

5. Schválení zástupců senátu v příjímacích komisích PdF MU 

6. Představení Strategických cílů PdF MU na rok 2024 

7. Různé 

 

 

 

1. Schválení programu zasedání 

 

Sen. Kratochvílová zahájila 4. zasedání AS PdF a přivítala senátorky, senátory a hosty. Na 

dnešním zasedání zastupuje předsedu Adama, který je na pracovní cestě. Sen. Levíček navrhl 

minutu ticha za oběti z Filozofické fakulty UK. 

 

Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje sen. Frýzovou a sen. Jurčíka jako 

skrutátory 4. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2023/2024. 

Pro: 15; proti: 0, zdrželo se: 2; 

 

AS PdF MU schvaluje program 4. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2023/2024. 

Pro: 17; proti: 0, zdrželo se: 0; 

 

 

 

2. Schválení zápisu z 3. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2023/2024. 

 

Sen. Kratochvílová neobdržela žádné připomínky k zápisu. 

 

Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje zápis z 3. zasedání AS PdF MU v akad. 

roce 2023/2024. 

 Pro: 17; proti: 0, zdrželo se: 0; 
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3. Vyjádření děkanky k bezpečnostním opatřením v souvislosti s událostmi na FF 

UK 21. 12. 2023 a během DOD 27. 1. 2024 na PdF MU 

  
Děkanka Koryčánková se vrátila k situaci na DOD, kdy vyhodnotila nestandardní chování 

jednoho z účastníků a zavolala policii. Sama děkanka nevěděla, že účastník měl u sebe zbraň. 

Nošení zbraně na půdě PdF odporuje univerzitním předpisům. Konsekvencí této události byly 

dotazy z medií. Děkanka následně kontaktovala pror. Polčáka a tiskového mluvčího Sajbota. 

MU reagovala už na události z UK a svolala krizový štáb, aby mohl nastavovat procesy, které 

jsou zásadní pro vysokoškolskou instituci MU. Důvodem je rozsáhle rozložení budov MU 

napříč Brnem. Očekává, že budou následovat další mediální vyjádření. Některé změny už 

probíhají, např. vložení nouzového kontaktu do IS. Pouze třetina studujících však nouzový 

kontakt od IS vložila. Dále se nastavuje provazba mezi PČR, městskou policií a budovami 

VŠ. K dnešnímu dni již policisté mapovali prostory univerzitního kampusu. Následovat 

budou školení, jak v takovýchto a podobných situacích postupovat (pro zaměstnance i 

studující). V současnosti se vyhodnocuje, kdo školení povede. 

Tajemnice Kvizdová: Kromě praktických školení bude se začátkem semestru k dispozici i 

online školení vč. videí.  

 

Na zasedání dorazil sen. Mihola 

Děkanka Koryčánková dodala, že vnitřní předpis MU nemá vyšší legislativní dopad než 

zákon. Tzn., že držitel legální zbraně má právo mít ji u sebe.  

Tajemnice Kvizdová a děkanka by rády obnovily rozhlas na PdF, jako jeden z prostředků pro 

rychlé šíření důležitých informací v případě krizové situace. V tuto chvíli je to otevřené téma. 

Děkanka Koryčánková: Důležité je také označení jednotlivých místností zevnitř, když se 

někde v případě paniky zavřu a nejsem si jistá, kde jsem. Krizovým situacím nelze úplně 

zamezit, ale je třeba vědět, jak se v nich chovat. 

Sen. Skalníková měla dotaz, jestli je možné osobě se zbraní zakázat vstup do budovy a také 

zabezpečit budovu, jako je např. na Komenského nám. 2. 

Děkanka Koryčánková: Šlo o Den otevřených dveří a jsme otevřená instituce. Zároveň se 

naštěstí nic nestalo. Vzhledem k probíhajícímu šetření nemůže poskytovat bližší informace o 

dotyčné osobě. 

Sen. Kamenický je překvapený, že univerzita nemá mechanismy, jak zamezit takovéto osobě 

vstupu na univerzitu. Proč navíc existuje takovýto vnitřní předpis, když je podřazen vyššímu 

předpisu a tím pádem je zbytečný.  

Děkanka Koryčánková: Není vhodné takovýto předpis rušit. Předpis by měl platnost, kdyby 

zbraň nebyla vlastněna legálně. Lépe to vymezit bohužel nelze, situace byla probírána 

s právníky. Uvedla také situaci, kdy by bylo žádoucí se legálně drženou zbraní bránit. Byla by 

ráda, aby sen. Kamenický nemluvil o celém předpisu ale o konkrétních postupech. Předpis 

bude aktualizován. Každý, kdo má zbrojní pas, si může opatřit zbraň. 

Sen. Žáková doplnila, že na Komenského náměstí se dveře otvírají v určitý čas i bez karty. 

Zároveň dodala, že vnitřní předpisy se vztahují na studující a zaměstnance, nikoliv na lidi 

„zvenčí“. 

Děkanka Koryčánková: Zbraně dotyčné osoby jsou momentálně zabaveny a na základě 

posouzení budou vráceny či nikoliv. Celkově se jedná o velmi ošemetnou situaci, protože 

v konečném důsledku se nic nestalo. I přes mediální tlak by se rozhodla stejně. 
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Sen. Kratochvílová zmínila, že i mezi studenty je veliké množství těch, kteří mají závažné 

psychické problémy a sama neví, jak takové situace ošetřit.  

Děkanka Koryčánková doplnila, že policie byla zavolána až na základě nestandardního 

chování jedince. Pokud by se choval normálně, neudělala by to. 

Sen. Vrubel měl dotaz, jak takové nestandardní chování vypadá. 

Děkanka Koryčánková nemůže zmiňovat mnoho podrobností, ale jednalo se o excitované 

chování, motorický neklid, hlasitý projev a panovala veliká nepohoda. 

Sen. Vrubel by v takové situaci volal spíše záchrannou službu. 

 

Akademický senát Pedagogické fakulty MU vzal na vědomí vyjádření děkanky k 

bezpečnostním opatřením v souvislosti s událostmi na FF UK 21. 12. 2023 a během DOD 27. 

1. 2024 na PdF MU. 

 

 

4. Doplnění členek/členů Disciplinární komise PdF MU   

 
Prod. Káňa: Dle vnitřního disciplinárního řádu je třeba, aby měla komise 6 členů potažmo 

členek a musí být zachována parita mezi akademickou obcí a studujícími a zároveň je třeba 

mít k dispozici i náhradníky či náhradnice. Za akademickou obec byla navržena prof. 

Janíková, která na fakultě působí již přes 30 let a fakultu dobře zná.  

Sen. Levíček oslovil studentku v bakalářském studijním programu Terezu Bohuňovskou, aby 

byly zastoupeny různé stupně studia. Jako náhradník byl osloven Bc. Slávik. 

Prod. Káňa poprosil v případě odhlasování o zaslání jmen emailem.  

Sen. Kratochvílová se zeptala, jestli nejsou jiné nominace.  

 

Tereza Bohuňovská 18 hlasů 

Ondřej Slávik 16 hlasů 

Věra Janíková 17 hlasů 

Akademický senát Pedagogické fakulty MU schválil jako novou členku Disciplinární komise 

PdF MU Terezu Bohuňovskou. Náhradníky byli zvoleni Bc. Ondřej Slávik a prof. Věra 

Janíková. 

 

 

5. Schválení zástupců senátu v příjímacích komisích PdF MU  

 

Sen. Kratochvílová: Hovoříme o zástupcích, kteří budou zasedat před nominací nového 

senátu. Voleni budou náhradníci či náhradnice.  

Sen. Levíček navrhl za studentskou komoru jako náhradnici sen. Nelu Chalupovou.  

 

Martin Adam 17 hlasů 

Dominik Levíček 17 hlasů 

Jana Kratochvílová 16 hlasů 

Nela Chalupová 15 hlasů  
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Akademický senát Pedagogické fakulty MU schválil do přijímací komise jako zástupce za AS 

PdF Mu sen. Adama a sen. Levíčka, a jako náhradníky sen. Kratochvílovou a sen. Nelu 

Chalupovou. 

 

Zasedání opustil sen. Šibor. 

 

6. Představení Strategických cílů PdF MU na rok 2024 

 

Děkanka Koryčánková v rámci prezentace představila strategické cíle, znázorněné 

infografikou – jedná se o pracovní verzi dokumentu. 

Sen. Kratochvílová: Bylo dojednáno, že strategické cíle ve finální podobě obdrží senát 14 

dní před příštím zasedáním. 

Prod. Svobodová ve svém vstupu hovořila například o projektu klinické školy, kterou 

společně připravují.  

Prod. Lollok hovořil o změnách ve studijním a zkušebním řádu. Dále je to transformace 

programu CŽV. Proběhla také nová vlna akreditací. Cílem je také se dobrat k integrované 

závěrečné zkoušce.  

Sen. Najvar měl dotaz ke koncepci klinické školy.  

Děkanka Koryčánková: Bude probíhat spolupráce s klinickou školou ve Vídni, ne vše však 

bude možné podle jejich modelu implementovat. Důležité budou právní otázky a legislativní, 

ale i fyzické zázemí. 

Sen. Kamenický měl dotaz, jestli bude klinická škola stavěna „na zelené louce“ stejně jako 

v případě Ostravy.  

Děkanka Koryčánková: Bylo by potřeba najít sponzory, kteří by koupili pozemek a zaplatili 

budovu, to ale neočekává. 

Prod. Káňa hovořil o pokynech k závěrečným pracím, současný bod je téměř 10 let starý. 

Namísto revize se rozhodli pro pokyn nový. Jedna z novinek je, že by se sjednotil kód pro 

všechny studující na fakultě.  

Prod. Vystrčilová hovořila o internacionalizaci, která je dlouhodobým cílem fakulty. Klade 

si za cíl více podpořit internacionalizaci doma, COIL, BIP, koncepci buddy podpory. Chce 

etablovat 2 nová oddělení, která vznikla.  

Prod. Janík hovořil o oblasti vědy, výzkumu a doktorských studií. Rád by více mířil s 

publikacemi do prestižních časopisů. Více také vydávat publikace jiné, než vědecké (např. 

metodiky, tool-kity atp.). Co se DSP týče, kvůli financím v oblasti DSP se univerzity snaží 

lépe vybírat kvalitní absolventy a absolventky. Přistupuje se k revizi. Také je to rozvoj 

postdoktorandské školy. 

Prod. Svobodová by byla ráda, kdyby se fakulta více zapojovala do projektů strategického 

významu.  

Sen. Kamenický měl dotaz na sdružování DSP do větších celků, jestli to kromě výhod 

nepřináší také nevýhody. Ve chvíli, kdy DSP sdružíme, mohou nastat případy, kdy excelentní 

studující nepřijmeme, protože nenajdou školitele. 

Děkanka Koryčánková: Naopak, zástupci jednotlivých studijních programů se sejdou 

v rámci jedné přijímací komise. To má vést k větší propojenosti v jednotlivých tématech.  

Prod. Janík: Úpravami by se neměl omezit potenciál. 
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Sen. Kratochvílová měla dotaz na doktorandskou školu. Chybí ji vzdělávání zaměřené přímo 

na doktorandy.  

Prod. Janík: Aktivity nabízené doktorandskou školou nabízí témata a snaží se doktorandy 

shlukovat. Každý rok se hledá nový akcent a je snaha o diferenciaci.  

Sen. Jurčík měl dotaz, zda se nevytratí metodologická podpora. 

Prod. Janík: Zůstane v podobném rozsahu, jako tomu bylo doposud. 

Prod. Vaďurová představila vize v oblasti demokratické, respektující a bezpečné fakulty. 

S tím souvisí i připravovaný audit. Dalším tématem je well-being. 

 

Zasedání opustil sen. Jurčík 

 

Sen. Vrubel měl dotaz, zda nepřemýšlí i o zjištění kvality duševního zdraví zaměstnaných. 

Prod. Vaďurová cíli na obě populace, nejen na studující, ale i na zaměstnané. Průzkum 

v tomto směru v tuto chvíli neplánují, ale může se stát, že bude nezbytný.  

Sen. Frýzová hovořila o tom, že některé komunikační strategie vyučujících jsou rigidní 

s ohledem na to to, jak se proměňují studující. Ráda by zlepšovala soft-skills v této oblasti. 

Populace se proměňuje a je citlivější. 

Prod. Vaďurová: V této agendě je možné oslovit CERPEK s workshopem na klíč. Je vidět, 

že se proměňuje také komunikace. To ostatně studující akcentují. 

Prod. Káňa hovořil o optimalizaci práce studijního oddělení a s tím související zapojení 

akademické obce do tvorby harmonogramu akademického roku. 

Prod. Vystrčilová hovořila o kurzech pro uchazeče o studium. 

Prod. Svobodová přednesla vize v oblasti tvůrčí a inspirativní komunity v rámci fakulty. 

Taj. Kvizdová by ráda zprovoznila dvorek, který navazuje na kavárnu. Rozšíří se zeleň a 

přibydou mobiliáře a cyklo stojany. Nastane také realizace projektu Ph.D. infra – sdílená 

místa pro Ph.D. studující.  

Sen. Vrubel by rád uvažoval o snížení počtu pater knihovny a na místo toho by mohlo 

vzniknout co-workingové centrum.  

Sen. Kratochvílová by ráda dala do strategického záměru úpravou dvou učeben, aby byly 

inspirativní pro komunitu. U ped-psy předmětů naráží často na to, že jsou pro výuku 

nevyhovující. 

Taj. Kvizdová dále hovořila o společensky angažované a udržitelné fakultě.  

Sen. Vrubel měl dotaz na příručky k HR oblasti, konkrétně jakou budou mít podobu. 

Prod. Vaďurová: Jsou dostupné na webu či v pdf. I ty, které vznikaly tištěné, jsou již nyní 

elektronické. Důležité je, aby byly více využívány. 

 

Zasedání opustil Sen. Vrubel 

 

Akademický senát Pedagogické fakulty MU projednal pracovní verzi Strategických cílů PdF 

MU na rok 2024. 

 

Pro: 15, proti: 0, zdrželo se: 0. 
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7. Různé 

Sen. Kratochvílová požádala informační komisi, aby se koordinovala s volební komisí.  

Sen. Skalníková měla podnět k „rychlo kreditům“. Byla jim nyní dána negativní prerekvizita 

pro studenty informatiky bez oficiálního oznámení děkana fakulty. Vyjádření bylo napsáno na 

fakultní discord, které sen. Skalníková přečetla a ve kterém je negativně zmiňována 

Pedagogická fakulta. 

Děkanka Koryčánková se na toto téma sešla s děkanem Barnátem. Některé předměty byly 

prerekvizitami skutečně omezeny a celá situace je v řešení.  

 

Sen. Kratochvílová by byla ráda, kdyby byl někde přítomen přehled všech výjezdů a akcí 

kateder fakulty. 

 

Sen. Košatka informoval, že byl přítomen připomínkování k novému SZŘ. 

 

Sen. Kratochvílová poděkovala přítomným a zakončila zasedání. Bylo zmíněno datum 

příštího zasedání 5. 3. 2024. 

 

 

 

Zapsal: Mgr. David Košatka 13. 2. 2024 

Schválila: doc. Mgr. Jana Kratochvílová, Ph.D., místopředsedkyně AS PdF MU 26. 2. 2024 
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Usnesení ze 4. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2023/2024 

 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje sen. Frýzovou a sen. Jurčíka jako 

skrutátory 4. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2023-2024. 

 AS PdF MU schvaluje program 4. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2023/2024. 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje zápis z 3. zasedání AS PdF MU v 

akad. roce 2023/2024. 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU vzal na vědomí vyjádření děkanky k 

bezpečnostním opatřením v souvislosti s událostmi na FF UK 21. 12. 2023 a během DOD 

27. 1. 2024 na PdF MU. 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU schválil jako novou členku Disciplinární 

komise PdF MU Terezu Bohuňovskou. Náhradníky byli zvoleni Bc. Ondřej Slávik a prof. 

Věra Janíková. 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU schválil do přijímací komise jako zástupce za 

AS PdF Mu sen. Adama a sen. Levíčka, a jako náhradníky sen. Kratochvílovou a sen. 

Nelu Chalupovou. 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU projednal pracovní verzi Strategických cílů 

PdF MU na rok 2024. 

 

 

 

 

 

 

 

 


